

博學求實



浙江水利水电学院  
Zhejiang University of Water Resources and Electric Power

## 浙江水利水电学院 来华留学生本科招生简章

Programs for International Students  
Zhejiang University of Water Resources  
and Electric Power



## 学校介绍

浙江水利水电学院是浙江省内唯一一所水利水电为特色的工科类应用型本科高校、唯一一所水利部和浙江省人民政府共建高校、唯一一所获评“全国文明单位”“全国文明校园”的“双文明”高校。学校2019年列入浙江省应用型建设试点示范院校，2020年列为水利部强监管人才培养基地组成单位（全国高校仅3家），学校各项事业步入蓬勃发展期。

学校拥有杭州钱塘、湖州南浔两个校区，占地面积2501.7亩，总建筑面积73.24万平方米。学校现有全日制在校生14691人，其中本科生12801人，专科生、预科生、留学生等1890人。现有教职工944人，专任教师669人，其中高级职称教师占34%，硕士以上教师占92%，拥有国务院特殊津贴获得者、全国模范教师和浙江省五一劳动奖章获得者、浙江省宣传文化系统“五个一批”人才、省“151人才”、省教学名师、省一流学科带头人、省中青年学科带头人、省高校领军人才和外国专家等近50人。

学校深化国际合作与交流，立足学校学科特色，稳步开展本科留学生学历教育，现有来自孟加拉国、印度尼西亚、巴基斯坦、马来西亚、老挝等国家和地区的留学生。2024年我校将进一步拓展来华留学生本科教育专业。

## 招生专业及介绍

学院	专业	层次	授课语言	授予学位
经济与管理学院	国际商务	本科	中文+英文	管理学学士学位
电气工程学院	新能源科学与工程	本科	中文+英文	工学学士学位

### 1. 国际商务

**(1) 培养目标：**国际商务专业旨在培养身心两健、面向国际市场，具有开阔的视野和扎实的国际商务理论基础，基本掌握国际法规、国际惯例，了解中国国情和中国文化，并能较熟练地应用国际法规、外语开展商务活动的复合型、应用型人才。使学生能在外贸企业、外资企业、跨国公司、涉外经济贸易部门、政府机构等从事外贸业务、跨境电商运营、商务活动策划、国际企业管理以及国际市场开发等工作。

**(2) 核心课程：**管理学、国际商务概论、国际市场营销学、国际贸易实务、跨国企业管理、世界经济地理、国际物流与供应链管理、国际商法、国际商务谈判、国际金融等。





## 2. 新能源科学与工程

(1) **培养目标:** 本专业致力于培养具有国际视野、合作交流与沟通能力、自主学习与创新能力, 了解中国国情和中国文化, 掌握新能源应用工程领域的科学基础理论和工程专业技术, 具备新能源应用的专业技能和工程实践能力, 能够在新能源应用行业相关的企事业单位, 从事风力发电、太阳能光伏、光热利用的项目规划、工程设计、安装调试、工程管理、设备制造、运行维护等工作, 并能解决相关领域复杂工程问题的高素质应用型人才。

(2) **主要课程:** 电路原理、模拟电子技术、数字电子技术、单片机原理与接口技术、电机学、自动控制原理、电气控制技术及应用、电力系统分析基础、电力工程基础、风力发电技术、光伏发电系统集成与设计等等。

### 学习方式及年限

- 1.学习方式: 全日制本科
- 2.学习年限: 3-6年

### 申请条件

- 1.遵守中国的法律法规和学校的规章制度, 在前阶段在校期间未受到任何纪律处分;
- 2.已经在中国完成专科阶段学习, 并获得或即将获得专科毕业证书的留学生;
- 3.汉语授课专业需取得HSK四级及以上证书(或可证明其中文水平的其他证明复印件);
- 4.年龄不超过25周岁, 身心健康。

### 申请流程和录取

1.具有报名资格的学生需于2024年5月15日前发送下列申请材料至humin@zjweu.edu.cn(所有文档请以PDF或JPG格式发送):

- (1)《浙江水利水电学院留学生申请表》: 请填写完毕后, 打印出来, 签字后扫描成PDF/JPG发送;
- (2)所在学校老师出具的2封推荐信;
- (3)最高学历毕业证,或《按期毕业证明》;
- (4)加盖学校教务处公章的学习成绩单;
- (5)HSK证书,或可证明中文水平的其他证明(如有);

(6)六个月内的健康证明,或体检合格证明;

(7)有效的护照首页和居留许可的复印件;

- 2.浙江水利水电学院国际教育交流学院负责审查学生的申请材料, 组织面试, 并公示录取学生名单。
- 3.浙江水利水电学院国际教育交流学院制作录取通知书并于七月初将录取材料(包括《录取通知书》和《外国留学人员来华签证申请表》(JW202表))寄达至学生所在地址。学生按照《录取通知书》中的要求按时办理报到手续。
- 4.未能按时取得高中或专科毕业文凭的申请者, 将自动取消其申请资格。

### 相关费用 (均为人民币RMB)

- 1.报名费: 免费
- 2.学费: 14000元/学年·人
- 3.住宿费: 1600元/学年·人(两人间)

**备注:** 学杂费减免政策和奖学金政策, 具体请来电咨询。以上信息如有变化会及时更新, 最终解释权归浙江水利水电学院国际教育交流学院。

### 联系方式

联系人: 胡老师  
电话: 0571-86929250  
Email: humin@zjweu.edu.cn  
通讯地址: 浙江省杭州市钱塘区2号大街508号, 310018  
学校网址: www.zjweu.edu.cn



## Programs for International Students

### Zhejiang University of Water Resources and Electric Power

#### I. INTRODUCTION

##### —About ZJWEU



Qiantang Campus



Nanxun Campus

Zhejiang University of Water Resources and Electric Power is the only applied undergraduate engineering university in Zhejiang Province with a focus on water conservancy and hydro-power. It is the sole university which both the Ministry of Water Resources and the People's Government of Zhejiang Province are in charge of its development, and the only one awarded both title of "National Civilized Community" and "National Civilized Campus". In 2019, it was listed as a pilot model institution for applied high-education construction in Zhejiang Province, and in 2020, it was designated as one of three units in China cultivating talents for the Ministry of Water Resources. The school's various undertakings have entered a period of vigorous development.

ZJWEU has two campuses, Qiantang campus in Hangzhou and Nanxun campus in Huzhou, encompassing a combined area of 2501.7 acres, with a construction space totaling 732,400 square meters. Currently, the university has 14,691 full-time students, including 12,801 undergraduates, and 1,890 students in programs such as junior college majors, preparatory courses, and international programs. The university boasts a workforce of 944 individuals, with 669 dedicated to full-time teaching. Notably, 34% of these educators have acquired senior professional titles, and an overwhelming 92% hold postgraduate or higher degrees. The faculty comprises nearly 50 individuals who have received special allowances from the State Council, national model teachers, recipients of the May 1st Labor Medal in Zhejiang Province, talents recognized by the "Five Ones Project" in Zhejiang Province, provincial "151 Talents", provincial teaching experts, heads of first-class disciplines in the province, young academic leaders in the province, leading talents in provincial universities, and foreign experts.

ZJWEU is centered around teachers and students. Over the past 70 years since its establishment, it has adhered to the motto of "erudition and truth-seeking", and the concept of "scientific integration and education through practice". In the 2018 list of the top 20 universities with the highest student satisfaction issued by the National Ministry of Education, ZJWEU ranked third in Zhejiang Province.

ZJWEU is deepening international cooperation and exchanges based on its disciplinary characteristics, and steadily carrying out undergraduate education for international students. Currently, there are students from countries and regions such as Pakistan, Bangladesh, Indonesia, Malaysia, Laos, etc. In 2024, the university will further expand the undergraduate education for international students who plan to study in China.

##### —About Hangzhou



"A scenic and metropolitan capital in the southeast, Qiantang is forever prosperous". With a history going back 2,200 years, Hangzhou is one of China's seven ancient capitals. Today it serves as Zhejiang Province's economic, cultural, technological and educational center.



Hangzhou has legendary beauty. Marco Polo praised it as the “most noble and magnificent city in the world”. Three world cultural heritages — the West Lake, the Grand Canal, and the Archaeological Ruins of Liangzhu City — create a perfect balance between the poetic landscape and the magnificent architectures of Hangzhou, showing a vivid picture in which the rapid development of the city and the prosperous life of the citizens complement each other in a natural way.

Hangzhou has a robust economy driven by passions of entrepreneurship. Its total economic output ranks the top among China's provincial capital cities. For years Hangzhou tops the chart of China’s Best Investment Destinations. It is proudly the host city for the International Cartoon & Animation Festival, the West Lake International Expo and the World Leisure Expo. It successfully hosted the 19th Asian Games in 2023.

## II. DEGREE PROGRAMS FOR INTERNATIONAL STUDENTS

College	Major	Instruction Language	Degree
College of Economics and Management	International Business	Chinese + English	Bachelor of Management
College of Electrical Engineering	New Energy Science and Engineering	Chinese + English	Bachelor of Management

### 1. B. Mgt. International Business Program

This program aims to cultivate physically and mentally healthy, internationally oriented students with a broad vision and a solid foundation in international business theory. They should have a basic grasp of international laws and conventions, an understanding of the Chinese national conditions and culture, and the ability to proficiently apply international laws and foreign languages in conducting business activities. It focuses on nurturing versatile and applied talents who can engage in foreign trade, foreign-funded enterprises, multinational corporations, foreign economic and trade departments, government agencies, etc., for activities such as foreign trade operations, cross-border e-commerce operations, business activity planning, international business management, and international market development.

Core Courses: Management, Introduction to International Business, International Marketing, International Trade Practices, Multinational Enterprise Management, World Economic Geography, International Logistics and Supply Chain Management, International Commercial Law, International Business Negotiation, International Finance, etc.

### 2. B. Eng. New Energy Science and Engineering

This program is dedicated to cultivating talents with an international perspective, collaborative communication skills, the ability for independent learning and innovation, an understanding of the Chinese national conditions and culture, a grasp of the scientific foundation and engineering professional skills in the field of renewable energy application engineering, and the ability to apply professional skills and engineering practices in renewable energy applications. Graduates should be capable of engaging in project planning, engineering design, installation and commissioning, project management, equipment manufacturing, operation, and maintenance in enterprises and institutions related to the renewable energy application industry, including wind power generation, solar photovoltaic, and solar thermal utilization. They should be able to solve complex engineering problems in related fields as high-quality applied talents.

Core Courses: Circuit Theory, Analog Electronic Technology, Digital Electronic Technology, Single-Chip Principle and Interface Technology, Motor Learning, Principles of Automatic Control, Electrical Control Technology and Application, Fundamentals of Power System Analysis, Basics of Electrical Engineering, Wind Power Generation Technology, Integration and Design of Photovoltaic Power Generation Systems, etc.

## III. PROGRAM DURATION AND DELIVERY MODE

Program duration: 3-6 years

Delivery mode: Full-time, on-site

## IV. ADMISSION REQUIREMENTS

The applicants should:

1. adhere to Chinese laws and regulations as well as the university’s rules and regulations, and have no disciplinary actions during the previous school period;
2. have completed their three-year junior college studies in China with a certificate of graduation or meet the graduation requirements if the applicants will graduate from their current school within one year;
3. an HSK Level 4 certificate or higher is strongly recommended (or a photocopy of other certification demonstrating proficiency in Chinese);
4. not exceed 25 years old, with Non-Chinese Nationality or Citizenship in good physical and mental health.

## V. APPLICATION PROCEDURES

1. The prospective students must submit the following application materials **before May 15, 2024** to [humin@zjweu.edu.cn](mailto:humin@zjweu.edu.cn) (all documents should be sent in PDF or JPG format):

- (1) **ZJWEU Application Form for International Students:** After completing the form, print it out, sign it, and scan it as a PDF/JPG for submission.
- (2) Two recommendation letters from teachers at the current school.
- (3) Highest Degree Certificate or Certificate of on-time Graduation.
- (4) Academic transcript stamped with the official seal of the current school's office of academic affairs.
- (5) HSK certificate or other proof of Chinese proficiency (highly recommended).
- (6) Health Certificate or Medical Examination Report (within the last six months).
- (7) Copy of the valid passport page and residence permit.

2. The ZJWEU College of International Education is responsible for reviewing student application materials, organizing interviews, and publicly announcing the list of admitted students.

3. The ZJWEU College of International Education will issue admission letters and send the admission materials (including Admission Notice and Application Form for Foreign Students to Study in China (JW202 form) to the admitted students' mail address in early July. Students are required to complete the registration procedures on time as specified in the Admission Notice.

4. Applicants who fail to obtain junior college graduation diploma on time will automatically have their application qualifications canceled.

## VI. EXPENSES (Counted in RMB)

1. **Application Fee:** Free
2. **Tuition Fee:** 14,000 / academic year · person (subject to reduction, please contact us by phone for specific policies)
3. **Accommodation Fee:** 1,600 / academic year · person (two-bed room)

**REMARKS:** For tuition fee reduction policies and scholarship policies, please contact us by phone. The above information will be updated if there are any changes. The final interpretation right belongs to the ZJWEU College of International Education.

## VII. CONTACT INFORMATION

Contact: Ms. HU

Tel: +86-571-86929250

Email: [humin@zjweu.edu.cn](mailto:humin@zjweu.edu.cn)

Mailing address: No. 508, No. 2 street, Qiantang District, Hangzhou, Zhejiang, 310018

School website: [www.zjweu.edu.cn](http://www.zjweu.edu.cn)

